
De fractie van de SP heeft dit agendapunt uitvoerig in de fractie besproken. We hebben 
gewikt en gewogen en met de meeste fracties hierover overlegd.  
 
We willen kort terugkijken. Het is ook noodzakelijk om terug te kijken. Op proces, visie en 
financiën. 
 
Proces 

 
Dit proces loopt al lang. We hebben in de raadsbrede agenda afgesproken dat 
burgerparticipatie de norm is. Nu in coronatijd is dat lastig om te organiseren. Maar het beste 
burgerparticipatietraject wat ik in al mijn jaren in de politiek heb meegemaakt is de 
burgerparticipatie rondom deze plannen. Buurtcafés, inspraak, luisteren naar de burgers, 
goede afspraken met elkaar gemaakt, waarbij niet iedereen 100% tevreden kon worden 
gesteld. Maar er werd goed naar de omwonenden geluisterd èn er wordt uitstekend uitgelegd 
waarom sommige wensen niet konden worden ingewilligd. En zo lag het plan midden 2013 
klaar om aanbesteed te worden. Met instemming van de buurt, de schoolbesturen (die 
hadden gevraagd of de gemeente het bouwheerschap op zich wilden nemen) en de 
gemeente.  
1 augustus 2013 trad de heer Bijlsma toe tot het bestuur van Stichting Openbaar Onderwijs 
Present. In diezelfde maand eisten de schoolbesturen het bouwheerschap op. Geen 
probleem zou je zeggen. Voer het plan uit, dan draaien we in augustus 2016 de sleutel om 
van de brede school binnenstad. Tot ieders tevredenheid.  
Helaas. Het plan waar met man en macht aan was gewerkt werd overboord gegooid. En er 
kwam een ander plan op tafel. Een aluminium gebouw. Ik heb de tekeningen gezien van een 
architect waar de bestuurder in Friesland vaker zaken mee had gedaan. 
En de rest is geschiedenis. Maar de erfenis van dit besluit slepen we tot op de dag van 
vandaag met ons mee. Het  
 
Visie 

 
Met betrekking tot de visie: de brede school binnenstad zou een brede schil krijgen. Waarin 
functies ondergebracht zouden worden ten behoeve van ondersteuning van het kind tot 13 
jaar. We hebben daar als raad over nagedacht, een brede school is meer dan een stapel 
stenen. Het had zo mooi kunnen zijn.  
1 januari 2015 brak aan.  
Veel taken zijn van de landelijke overheid met fikse bezuinigingen overgeheveld naar de 
gemeenten. 
 

De kosten voor o.a. de jeugdzorg rijzen de pan uit. We roepen het college op samen met de 
raad en de partners in het veld te komen tot een IKC visie. Het is in het belang van alle 
partijen een maximale inspanning te leveren om in te zetten op preventie en 
vroegsignalering.  
In het inspreek halfuur voor de commissie hebben we een van de partijen horen zeggen dat 
de IKC visie gaat over het kind van 0-13. Over de doorgaande leerlijn en het soepel laten 
verlopen van de overgang naar de basisschool. Daar staan we helemaal achter.  
Maar waar wordt de brede schil nu mee gevuld? We hebben als raad geen idee. 150 m2 
vastgesteld voor de decentralisaties. Maar nu, wat willen we als raad met deze brede schil? 
Ik kan me herinneren dat de wethouder in 2018 zelfs Westerhof hierbij noemde, de 
bewoners konden hier wel eten. Het is onze fractie niet meer helder. Behoren activiteiten ook 
tot de brede schil. 
 
Financiën 

 



Bij de start van dit traject zo om en rond 2010 zagen de gemeentefinanciën er rooskleurig uit. 
Een hoge algemene reserve en ruimte in de begroting. 
Hoe anders is het nu.  
Inmiddels staat het merendeel van de gemeenten het water aan lippen of zelfs tot boven de 
oren.  
De raad is verantwoordelijk voor de kaderstelling en een gezond financieel beleid.  
Onze fractie vraagt zich af of dat wel voldoende op het netvlies staat. De algemene reserve 
staat op nul, de ruimte in de begroting is nul tot zeer beperkt. 
De taken die de gemeente van de landelijke overheid krijgt zijn vele. Helaas nog steeds niet 
met het bijbehorende budget. 
Ik noem de omgevingsvisie, de SED, de tekorten door corona, de tekorten op de jeugdzorg, 
de tekorten op de WMO, de vergrijzing die eraan komt en waar we door geldtekort niet of 
nauwelijks op kunnen anticiperen, het onderhoud van de stad, de monumenten die door een 
tekort aan middelen niet de aandacht krijgen die we ons aan de volgende generatie verplicht 
zijn. En ga zo maar door.  
 
En nu, nu lijkt het alsof we deze moties ondoordacht indienen.  
Elke euro moeten we vele keren omdraaien. We hebben net een bezuinigingstaakstelling 
van 4 miljoen achter de rug. De gemeenteraad van Enkhuizen heeft maar over een heel klein 
deel van het budget nog iets te zeggen. Een groot deel zit in de gemeenschappelijke 
regelingen of zit vastgesteld beleid.  
 
Op de valreep kregen we een brief. We spelen schoolbesturen uit elkaar. We werpen 
iedereen 2,3 of wel 5 jaar terug in de tijd. De plannen van het strategisch IHP worden 
geannuleerd. Weer wordt het IHP aangehaald. Net als bij de voorlichtingsavond waar het 
IHP als nieuw feit werd aangedragen. Een IHP is een IHP als de raad het heeft vastgesteld. 
Waarom is de raad hier niet van op de hoogte. 
 

De raad is verantwoordelijk voor de burgers van Enkhuizen. Het verbaast ons dat het college 
de afgelopen 2 jaar niet op de financiële rem heeft getrapt.  
Waarom is de raad niet tussentijds geïnformeerd? Nog eens 1,7 miljoen extra ! 
 
Als raad moeten we wikken en wegen en alle mogelijkheden tegen het licht houden. De staat 
waarin Enkhuizen op dit moment verkeert vraagt van ons om integraal te kijken. Om kansen 
en mogelijkheden te zoeken en te vinden, teneinde niet kopje onder te gaan. Dat is de 
verantwoordelijkheid van de raad.  
 


